
ZPRÁVA ČINNOSTI SDH, MLÁDEŽE A ŽEN ZA ROK 2020 
 

Úvod 
 Rok 2020 se nesl ve znamení vládních nařízení a omezení v souvislosti s šířením 
korona viru, které se projevili napříč všemi organizacemi a spolky, nás hasiče nevyjímaje. 
Stejně tak jako okolo, i u nás to mělo dopad na činnost celého sboru. Proto jsme zprávu 
z činnosti sboru, kolektivu mládeže a kolektivu žen sjednotili dohromady, do jedné.  
 

Zpráva 
K 31.12.2020 jsme měli v evidenci  38 členů sboru starších 18 let z toho 15 žen a  23 mužů. 
Dětí a mládeže do 18 let bylo evidováno 41 členů a to 3-5 let 8 členů, 6-14 let 30 členů,  
15-18 let 3 členové.    
Začátek roku se vyvíjel celkem podobně jako v předchozích letech. V lednu proběhla Valná 
hromada  sboru, kde byl volen starosta a  výbor sboru na nové pětiletí.  
Kolektiv mládeže se zúčastnil tradičního pochodu Chrastavská  šlápota  a dvakrát týdně 
probíhala  zimní příprava v tělocvičně základní školy a v atletické hale v Jablonci nad 
Nisou. Část kolektivu žen se podílela na spolupráci s mládeží. 
Podobně na tom byl i měsíc únor a první polovina března. Mimo zmíněného bylo řešeno 
odevzdání úředních záležitostí a to Registračních list mládeže, Registrační list  sportovců, 
Hlášení , podání žádosti o čerpání grantu města na výstrojní součásti jednotlivých kolektivů, 
zápis do rejstříku sportovců MŠMT, odevzdání výtvorů dětí do soutěže Požární ochrana 
očima dětí, daňové přiznání, přihlášení Petra Málka na letní školu instruktorů v Malých 
Svatoňovicích. Za zmínku stojí i školní práce členky Moniky Křížové, která využila historii 
sboru jako podklad pro ročníkovou práci. 
V únoru se Vladimír Židlický zúčastnil soutěže TFA v Bělé pod Bezdězem – Zimní železný 
hasič. Domů si přivezl 7. místo. 
     Po jarních prázdninách, tedy přibližně v polovině března, se ale vše obrátilo vzhůru 
nohama. Vlivem eskalující situace ohledně koronaviru v Evropě přišla první vládní nařízení 
a omezení a s narůstající vážností přitvrzovala. Až do konce května se tak přerušila veškerá 
činnost jak kulturní tak i sportovní. Neproběhly  čarodějnice, dětský den, jarní kolo soutěží 
hry Plamen…Ze začátku jsme se ještě snažili pružně reagovat zejména u kolektivu mládeže. 
Přeci jen, byla před námi nová sezóna soutěží, děti ze začátku dubna čekaly dva halové 
závody a další pohárové. Bohužel, nakonec s omezením setkávání se, jsme museli kroužek 
přerušit. Stejně tak se i téměř zastavil chod sboru. Výbor a vedení se nescházel a 
komunikoval skrze el. poštu. 
Zlepšení situace nastalo až ke konci května a s nastupujícím rozvolňováním bylo možno se 
opět setkávat. První víkend v červnu se tradičně pořádají Chrastavské Slavnosti. Ty však 
byly pro rok 2020 zrušeny. Začali jsme tedy s přípravami na  Vavřineckou pouť, ačkoliv i 
nad tou vysel otazník. 
Vzhledem k tomu že bylo rozhodnuto o zrušení všech soutěží do konce června, s kroužkem 
dětí jsme už ani nezačínali. Sezóna končí 30. června a o prázdninách se kroužek nekoná. 
V tréninku zůstal jen dorost u kterého byla šance na absolvování alespoň některých soutěží 
v běhu na 100m překážek. V červnu také proběhlo vyhodnocení Okresního  a Krajského 
kola soutěže Požární ochrana očima dětí,  v obřadní síni v Chrastavě. Na předních příčkách 
se umístily i děti z našeho kolektivu. 
Měsíc červenec se nesl ve znamení příprav na sv. Vavřineckou pouť. Zároveň společně 
s dalším a dalším rozvolňováním vládních nařízení už bylo možno pořádat soutěže a 
s vidinou návratu situace k normálu se začínalo s plánováním jarních akcí v náhradním, 



podzimním termínu. Na dvě TFA vyrazil Vladimír Židlický a to do Rychnova u Jablonce 
nad Nisou a do Větřkovic v MSK. Z Rychnova si přivezl 4. místo a z Větřkovic 7. místo.  
V srpnu, jak už bylo zmíněno jsme pořádali posezení k pouti. Na akci se podílel i kolektiv 
žen a několik dorostenců. Bylo vidět, že lidem chybělo kulturní dění ve městě. Jednalo se o 
první větší akci po rozvolnění a tak jsme měli na place plno dlouho do noci a následně i 
v neděli. 
Dále pak v srpnu Vláďa Židlický vyrazil na další TFA. Na TFA Liberec, které bylo zároveň 
krajským kolem a nominační soutěží na MČR v TFA  pro dobrovolné hasiče. V Liberci 
získal 1. místo a s tím i nominaci na MČR. Další ze soutěží bylo TFA v Žernově, okr. 
Náchod, kde skončil na 6. místě. 
S měsícem září přišla na slovo zejména činnost s mládeží. V září začíná nová sezóna a s tím 
spojená podzimní část hry Plamen. A také soutěže přesunuté z jara. Kroužek začal hned 
první pátek a všichni aktivní členové se podíleli na přípravě a průběhu úvodní besedy pro 
nové, ale i stávající členy. Společně s ženami a dorostenci jsme si děti rozdělili podle 
kategorií a kroužek pak probíhal 2x až 3x týdně. Kromě mládeže bylo potřeba řešit i další 
věci – čerpání grantu města na výstrojní součásti kolektivů žen, mužů a dětí. Museli jsme se 
také vypořádat s odstoupením pana Petra Tlacha z funkce starosty sboru. Jeho místo 
převzala v souladu se stanovami jednatelka paní Renata Šimíková a vykonává ji do teď. 
Volba starosty a náměstka tak byla nevyhnutelná položka na nadcházející Valné hromadě. 
Vláďa Židlický vyrazil na další dvě soutěže v TFA do Prahy a do Milevska a přivezl domů 
4. a 8. místo. Mládež na závěr měsíce vyrazila na soutěž v běhu na 60 a 100m překážek do 
Mimoně. Všichni naši závodníci obsadili od druhého po páté místo. Bohužel se jednalo o 
poslední soutěž roku 2020.  
Na měsíce říjen až prosinec pak bylo hodně plánů. U mládeže bylo v plánu zúčastnit se 
podzimních kol hry Plamen jak pro mladé hasiče, tak pro dorost a obhájit úspěchy z roku 
2019. Na programu byly i další pohárové soutěže, školení vedoucích mládeže, které ho se 
měl zúčastnit Petr Málek a Anna Machatá a stávající vedoucí a instruktoři Lada Hlavatá, 
Monika Křížová, Vl. Židlický. V plánu bylo uspořádat na první adventní neděli rozsvícení 
vánočního stromu,  v prosinci pak pomoci městu s betlémem, uspořádat besídky pro DPS a 
rodiče, Vláďa se měl zúčastnit MČR v TFA ve Svitavách. Bohužel druhá vlna koronaviru 
nám svázala ruce a činnost sboru se tak opět zastavila. Útěchou nám může být, že díky 
předchozím úspěchům se kolektivu mládeže podařilo umístit na druhém místě v anketě 
Sportovec roku města Chrastavy. Vyhlášení ankety proběhlo v říjnu, těsně před úplnou 
uzávěrou. 
Ze všech akcí tedy sešlo a jen výbor se sešel v prosinci k projednání a přípravě na 
nadcházející Valnou hromadu. A to ještě nebylo jisté, že proběhne. 
 

 
 

Závěr 
O roku 2020 a jeho průběhu se dá říci, že jediná jistá věc je, že jisté není nic. 
Proto, velké poděkování patří všem aktivním členům, kteří se podíleli na všem co jsme 
během roku stihli, ať už okolo mládeže, akcí pro veřejnost, muzeum. Bez vás by to všechno 
nebylo. Navymýšlet si hory doly s horákama umí každý, ale uskutečnit to, to už chce kunšt. 


